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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden torsdag 17 september. 

 

Protokollet från rådets möte den 17 augusti 2015 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 24 

september 

Ärende nr 2: Förslag till åtgärder i Fagersjö 

Rådet uttryckte att förslagen är både intressanta och viktiga. 

Rådet betonande att det är viktigt med förenings-

meddelandetavlor. Rådet ser framemot fortsatta diskussioner och 

åtgärder. Rådet hade i övrigt inget att erinra.  

 

Ärende nr 3: Hur förebugger vi extremism i Farsta 

Rådet uttryckte att förvaltningens förslag till beslut är bra. Rådet 

hade i övrigt inget att erinra.  

 

Ärende nr 4: Upphandling av nattpatrull inom den kommunala 

hemtjänsten. 

Rådet ställde sig frågande till hur förvaltningen har räknat fram 

kostnaderna för att driva verksamheten i egen regi i jämförelse 

med att verksamheten drivs på entreprenad. Päivi Kabran 

redogjorde för hur förvaltningen har räknat fram kostnaderna och 

förklarade att det råder skilda förutsättningar att driva 

verksamheten i egen regi i jämförelse med att verksamheten drivs 

på entreprenad. 

 

Päivi informerade om att en avgörande faktor för att 

verksamheten ska kunna drivas kostnadseffektivt är volym, 

omfattning av uppdragen. Den kommunalt drivna hemtjänsten 

kan inte erbjuda sina tjänster inom ett större geografiskt område, 

på det sätt som en privat vårdgivare kan göra inom ramen för 

kundvalsmodellen. Päivi informerade rådet om att det är den 

enskilde brukaren som beslutar om vilken utförare som ska 

anlitas för att den enskilde ska få sina behov avhjälpta.  
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I sammanhanget frågade rådet var brytpunkten går för att 

verksamheten ska kunna drivas ekonomiskt försvarbart av 

kommunens egen regi verksamhet. Päivi svarade att 

förvaltningen inte kan ange någon exakt siffra. Att kunna driva 

verksamheten kostnadseffektivt är avhängigt dels hur många 

brukare som är aktuella och dels hur många insatsaser som 

respektive brukare har beviljats.  

 

Efterfrågan på aktuella tjänster hos den kommunalt drivna 

hemtjänsten är i dagsläget inte tillräckligt stor för att 

förvaltningen ska kunna driva nattpatrullen kostnadseffektivt i 

egen regi. Uppskattningsvis krävs dubbelt så många brukare i 

jämförelse med i dagsläget, för att verksamheten ska kunna 

drivas kostnadseffektivt i egen regi. Att gå samman med 

intilliggande stadsdelsnämnder för att få större volym är i 

dagsläget inte aktuellt. Intilliggande stadsdelsnämnder är bundna 

av egna avtal som löper på. 

 

Rådet påpekade att det är viktigt att nattpatrullen drivs 

kostnadseffektivt, att det sker med god kvalitet och att den 

enskilde har möjlighet att välja. Rådet hade i övrigt inget att 

erinra. 

 

Ärende nr 5: Upphandling av matlådor inom den kommunala 

hemtjänsten 

Rådet vill i sammanhanget aktualisera frågan om möjlighet för 

pensionärer att äta vid skolbespisningar. Päivi svarade att 

möjlighet till måltider för äldre vid skolbespisningar inte är ett 

alternativ för stora flertalet personer som i dagsläget har beviljats 

matlådor. Detta beroende på att aktuella personer har svårt att på 

egen hand ta sig till exempelvis skolbespisningar. Det går dock 

inte utesluta att det kan finnas personer som i dagsläget erbjuds 

matlådor som även skulle kunna ta sig till exempelvis 

skolbespisningar för att få sitt behov av mat tillgodosett.  

 

Rådet ställde frågan om vem som ansvarar för att den enskilde 

äter. Päivi svarade att den enskilde själv ansvarar för detta det vill 

säga den enskilde kan aldrig tvingas att äta mot dennes vilja. I 
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sammanhanget betonades att den enskilde kan ansöka om hjälp 

med matintag och om den enskilde bedöms sakna förmåga att äta 

på egen hand, kan den enskilde beviljas hjälp med att äta. 

Hjälpinsatsen ska framgå av biståndsbeslut.  

 

Rådet framförde att de vill att de råvaror och dagligvaror som 

krävs för tjänsten, ska handlas upp hos lokala handlare, vilket 

stärker området och gynnar lokala näringsidkare. Rådet hade i 

övrigt inget att erinra. 

 

Ärende nr 6: Upphandling av produktion och distribution av kost 

inom vård- och omsorgsboende 

Rådet framförde att det är viktigt med god kvalitet och att maten 

smakar bra samt att maten levereras i tid. Rådet hade i övrigt 

inget att erinra.  

 

Ärende nr 8: Upphandling av inköp och distribution av 

dagligvaror inom hemtjänsten 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 11: Strategi mot våldsbejakande extremism 

Rådet uttryckte att förvaltningens förslag till beslut är bra. Rådet 

hade i övrigt inget att erinra.  

 

Ärende nr 12: Innovationsstrategi för Stockholms stad 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 15: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 2 år 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 16: Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering 

2014 

Rådet hade inget att erinra. 

 

Ärende nr 18: Stadsdelsnämndens protokoll den 27 augusti 2015 

Rådet hade inget att erinra. 
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Ärende nr 21: Demokratirådets möte den 18 augusti 2015 

Rådet hade inget att erinra. 

 

§ 3  Rapport om Edö vård- och omsorgboende 

Päivi informerade om att utredningsrapporten från Micasa 

Fastigheter förväntas vara klar tidigast i oktober månad.  

 

Gunnar Sandell gav en kort redogörelse om nämndens beslut i 

ärendet och uttryckte att förvaltningens underlag till beslut var 

intressant. Per-Ove Mattson gav kompletterande information i 

ärendet.  

 

Rådet ställde frågan om hur boende och medarbetare inom 

boendet mår. Päivi informerade om att nuvarande förhållanden på 

boendet upplevs som oroligt det vill säga både boende och 

medarbetare är oroliga, då de inte vet hur framtiden ska bli. Det 

är en tuff situation, verksamheten har tappat kompetens, det är 

flera medarbetare som har valt att sluta sina anställningar. 

Ovissheten om vad som ska hända med boendet gör att det är 

svårt att rekrytera nya medarbetare. Antalet boende har minskat 

från 120 till 105 från den 18 juni, då nämnden tog beslut i 

ärendet, till dags datum.  

 

Päivi informerade om att medarbetare inom boendet får 

handledning för att klara av uppkommen situation, sina 

åtaganden. Päivi betonade att trots uppkommen situation klarar 

verksamheten av sina åtaganden och kvalitén har inte påverkats 

nämnvärt. 

 

Rådet yttryckte sin oro för boende och medarbetare och 

betonande att det är viktigt att ett inriktningsbeslut tas snarast 

möjligt.  

 

§ 4  Information från förvaltningen 

Päivi Kabran informerade om nationell kampanjvecka den 28 

september – 2 oktober med temat ”Bättre balans för dig som är 

senior i Farsta”. Plats: Aktivitetshuset, Munkforsplan 45. Det 

kommer att erbjudas olika fördedrag och aktiviteter hela veckan. 
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Päivi informerade även om andra evenemang och aktiviter som 

kommer att ordnas under veckan med fokus på angivet tema och 

som anordnas i andra lokaler inom centrala Farsta. Huvud-

arrangör av kampanjveckan är Myndigheten för samhällsskydd 

och beredskap. Veckan samordnas av Farsta stadsdelsförvaltning 

i samarbete med Friskis & Svettis och Farsta sim och idrottshall. 

Informationsblad om kampanjveckan delades ut till rådet – se 

bilaga 1. 

 

Per-Ove Mattsson redogjorde kort om sommarens träff- och 

reseverksamhet för seniorer i Farsta:    

 

 Antal bussutflykter har varit nio stycken till antalet och 

det har varit ca 400 deltagare totalt. 

 Det gemensamma anhörigstödet (stadsdelsförvaltningarna 

E-Å-V, Skarpnäck och Farsta) har haft fyra bussutflykter 

med cirka 80 deltagare. 

 Farsta gård, Ladan (onsdagar) har haft totalt cirka 600 

besökare vid nio olika tillfällen. Jämförelsevis är det 

betydligt fler deltagare än tidigare år. 

 

Enligt uppgift från deltagare och ansvariga för programpunkterna 

har det varit uppskattade arrangemang. Rådet yttryckte sig 

positivt över nämnda aktiviteter. 

 

§ 5  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

möten och balanslistan över rådets frågor, besök och liknande – 

se bilaga 2. 

 

§ 6  Övriga frågor  

Gunnar Sandell informerade om Polisens seniorråd den 18 

september. I sammanhanget ställdes frågor om drog- och 

alkoholrelaterad problematik inom stadsdelsområdet. Rådet 

ställde sig frågan om det förebyggande arbetet är ett prioriterat 

område inom polisen. Polisen ges möjlighet att besvara 

frågeställningen på rådets kommande möte den 12 oktober, då 

polisen (Peter Aasa) är inbjuden att besöka rådet. 
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Gunnar informerade om genomförd bussresa (vecka 37) inom 

Farsta stadsdelsområde, anordnad av förvaltningen, för nya 

nämndledamöter inklusive pensionärsrådets- och 

funktionshindersrådets ordförande. Gunnar uttryckte sin 

uppskattning, ansåg att bussresan var informativ och väl 

genomförd. Stadsdelsnämnden har många stadsplaneärenden att 

se fram emot. Per-Ove gav även han en kort redogörelse av 

genomförd bussresa. Kartorna från bussresan skickades runt. 

 

Gunnar Sandell efterfrågade statistik rörande äldre och som avser 

behovet av omsorg i Farsta stadsdelsområde i jämförelse med 

andra stadsdelsförvaltningar inom staden. Gunnar hänvisade till 

ett ärende som Äldrenämnden ska behandla vid kommande 

sammanträde den 22 september (statistiken ligger som bilaga i 

ärendet). Förvaltningen återkommer i ärendet.  

 

Rådet tog ånyo upp problematiken med att halkbanden i den nya 

delen av gallerian i Farsta centrum är för tunna. Företrädare för 

Atrium Ljungberg, Stefan Karlsson som var inbjuden till rådets 

sammanträde den 1 juni 2015 informerade rådet om att nya bättre 

halkband ska ha kommit på plats. Rådet har därefter konstaterat 

att halkbanden inte har bytts ut i enlighet med de uppgifter som 

Atrium Ljungberg har lämnat till rådet. Rådet ställer sig mycket 

kritiska till att så inte har skett. Rådet har i början av juni tagit 

kontakt med förvaltningens nämndsekreterare i ärendet, vilken 

via mail har informerat Atrium Ljungberg om att halkbanden inte 

har åtgärdats. Informationen ska ha nått Atrium Ljungberg i 

början av juni månad. Den 13 september 2015 har halkbanden 

fortfarande inte åtgärdats. Rådet ska bevaka frågan vid 

kommande rådsmöte. 

 

Rådet efterlyser två stycken parkbänkar som har stått i en backe 

längs Boforsgatan. Att bänkarna inte finns på plats ställer till 

problem för många gående. 

 

Rådet ställde frågan om medborgarförslag alltid ska vara 

skriftliga. Förvaltningen svarade att medborgarförslag ska vara 

skriftliga och skickas till förvaltningen. 
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Rådet påpekade att feriearbetande ungdomar som under 

sommaren har målat om bänkar vid Farsta gård har gjort ett dåligt 

arbete. Rådet informerade om att det finns flera personer som har 

fått sina kläder förstörda på grund av att färgen på bänkarna inte 

har torkat ordentligt. Att bänkarna färgar av sig är 

anmärkningsvärt beaktat att det har gått en ansenlig tid sedan 

bänkarna har målats om. Rådet vill inte spekulera i orsaken till 

varför inte färgen på bänkarna har torkat ordentligt. I 

sammanhanget betonade rådet att Farsta gård inte kan ställas till 

svars för att aktuell målning inte har utförts korrekt. Rådet 

vittnade om att Farsta gård har tagit problemet på stort allvar och 

har varit villiga att ersätta eventuellt skadade kläder. 

Förvaltningen tar till sig kritiken och ska undersöka vad som kan 

vara orsaken till att bänkarna inte har målats på ett till synes 

korrekt sätt.  

 

Per-Ove informerade om att det är dags att nominera till 2016 års 

pensionärsråd.  Löst papper delades ut – se bilaga 3. 

 

Broschyr om Farsta stadsdelsnämnds pensionärsråd delades ut, i 

buntar, till rådet för vidare distribution. 

 

§ 7  Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 12 oktober 2015. 

 

§ 8  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet
1
. 

 

 

                                                 
1
 I direkt anslutning till avslutat möte fick rådet en presentation av 49:ans 

verksamhet. Presentationen hölls av Bo Konstenius, enhetschef och Jeanette 

Angelöw, medarbetare. Rådet hade möjlighet att ställa frågor. Presentationen 

var uppskattad av rådet.  


